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Jan ten Kate <Jan.tenKate@staphorst.nl> 

Onderwerp: RE: antwoorden VK Burgemeester 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

_GoBacke Welke afspraken zijn er vooraf gemaakt met Kick Out Zwarte Piet (KOZP)? 

Wanneer zijn die afspraken gemaakt? 

We hebben veelvuldig contact gehad met KOZP. Om hun doelstelling helder te krijgen. 

KOZP heeft de gemeente vervolgens in kennis gesteld van de wens om te 

demonstreren. Omdat een kennisgeving volstaat, is er geen verginning nodig. De 

gemeente heeft wel voorwaarden gesteld aan de demonstratie. Zo werd er een vak 

ingericht op het Marktplein, war het feest plaatsvond. 

Wij hebben het contact tussen sinterklaascomité en KOZP gefaciliteerd. 

« Wie onderhield het contact namens de gemeente met KOZP op de dag van de 

intocht? 

Ambtenaren van de gemeente, maar vooral de politie. 

« Wat was het doel van die communicatie? 

« Op een nette manier binnenbrengen van de demonstranten van KOZP. 

Die dag was communicatie erop gericht de demonstranten van KOZP te begeleiden 

naar het demonstratievak op het Marktplein. De politie heeft de demonstranten in 

colonne van Zwolle naar Staphorst te brengen. Met als doel te voorkomen dat 

demonstranten met een eventuele blokkade geconfronteerd werden. 

« Wie onderhield contact met de politie en het OM op de dag van de intocht? 

Op de dag van de intocht was de driehoek aanwezig in het gemeentehuis, vanaf 10.30 

uur. De burgemeester stond in contact met politie en OM. 

« Wanneer werd de gemeente duidelijk dat het misging? 

Het geeft zich opgebouwd. Heeft meerdere kantelpunten gehad. 

Het werd grimmig. ME ging, maar kwam niet. 

« Het was bekend dat er tegenacties werden georganiseerd. Zijn er ook met deze 

afspraken gemaakt? Zo ja wanneer? En zo ja, welke afspraken? En zo nee: waarom 

niet, het zijn toch inwoners van de eigen gemeente? 

Er waren op social media signalen dat er een tegenactie georganiseerd zou worden. 

Dit was echter geen bekende of samenhangende groep. Veel fake/accounts en 

waarschijnlijk ook mensen van buiten Staphorst. Er is geen contact geweest tussen de 

gemeente en deze ‘groep’ ook niet gemeld 

« Waren er signalen dat er mensen met trekkers onderweg waren naar Staphorst om 

zich aan te sluiten bij de groep die KOZP probeerde tegen te houden? 

In het laatste driehoek waar ik bij aanwezig was werd het signaal gegeven dat er 

tracktoren onderweg waren. Toen heb ik aangegeven dat wanneer de grimmige 

situatie zoals is aangegeven doorzet de demo afgezegd moest worden voor de 

veiligheid van de demonstranten en de kinderen op het Marktplein. 

« Kunt u een beschrijving geven van de gebeurtenissen die tussen half 2 en half 3 

hebben plaatsgevonden? 

De situatie bouwde zich op. Er zijn verschillende driekhoeksoverleggen geweest. Op verschillende 

momenten. 

In het driekhoeksoverleg vlak mijn vertrek heb ik aangegeven dat wanneer de situatie zoals 

aangegeven doorzet dan de demonstatie afgelasten. Wethouder Mussche kan dan dat besluit nemen. 



Tijdens mijn afwezigheid heeft wethouder Mussche dat besluit mondeling genomen 

In weer een opvolgend driehoek is om 14.12 uur Noodbevel ingegaan 

* U heeft de demonstratie verboden, eigenlijk omdat tegenstanders en vandalen het 

voor de demonstranten zo onveilig hebben gemaakt dat ze hun zin kregen. Het 

verbieden van een demonstratie is een zwaar middel dat eigenlijk alleen kan als de 

demonstratie zelf een gevaar oplevert. Dat was hier niet het geval. Hoe kijkt u terug op 

uw besluit om de demonstratie te verbieden? 

Op dat moment was er een reeel gevaar dat de 300 mensen bij de afrit van de A28 

zich zouden verplaatsen naar het Marktplein. Waar op dat moment het feest in volle 

gang was. Voor de veiligheid van iedereen heb ik op dat moment besloten de 

demonstratie te verbieden. Die keus heb ik op dat moment bewust genomen. 

« Had het verbieden van de demonstratie voorkomen kunnen worden? Zo ja, hoe? 

Dat moet onderzoek uitwijzen 

« Waar was de burgemeester tussen half 2 en half 3? 

Scenario’s grimmigheid al besproken. Afgesproken met de loco/burgemeester 

De burgemeester was tot 13.50 in het gemeentehuis. Is toen bewust naar het 

Marktplein om daar aanwezig te zijn waar het Sinterklaasfeest en de demonstratie 

plaats zouden vinden. 

Duiding gegeven van wat er kom gebeuren en wanneer demonstratie 

Wij waren op dat moment nog in de overtuiging dat de demonstratie door kon gaan. De 

burgemeester heeft voor zijn vertrek naar het Marktplein instructies achtergelaten bij 

de wethouder. 

« Is hij aanwezig geweest in het commandocentrum van de politie? Had dit achteraf 

gemoeten? 

Driehoek was aanwezig in het gemeentehuis. Tussen 13.45 en 14.15 ongeveer ben ik 

naar het Marktplein geweest om Sinterklaas en de demonstranten te verwelkomen. 

Voor de rust heb ik deze keuze gemaakt, maar uit onderzoek moet blijken of we de 

juiste keuzes hebben gemaakt. 

« De politie erkent nu dat er fouten zijn gemaakt. Wat vindt de burgemeester van zijn 

eigen optreden/dat van de gemeente? 

Merken dat er veel vragen zijn en ook de politie wil openheid geven van wat er is gebeurd. Het is goed dat er 

door een onafhankelijke bril naar gekeken wordt. Daarom hebben we ook aangegeven een onderzoek te 

willen. Ook naar ons eigen handelen als burgemeester en gemeente. 

Met vriendelijke 

groet, 

communicatieadviseur 

Met vriendelijke groet, 

senior communicatieadviseur 
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